

## The Normandy World Peace Forum, a great meeting of Peace Makers



The flagship of this initiative, the Normandy World Peace Forum is a free event open to all. Each year, over two days, more than a hundred speakers from around the world meet in Caen to exchange and discuss the major challenges that our world must face in a particularly complex international context: armed conflicts, arms race, climate change, migration crisis, technological rush etc... Violence is not new, but it takes new shapes.

The Normandy World Peace Forum welcomes an ever-growing audience to these discussions, including nearly 3,000 young people in 2024. Diplomats, researchers, NGOs, journalists and witnesses bring their expertise and keys to understand these contemporary issues while keeping dynamic exchanges with the public. Around the Village for Peace, exhibitions, screenings and meetings with associations shed light on the plurality of ways to commit to peace.



This major event in Normandy aims to open up to the Channel Islands more widely. Following the participation in several editions of Channel Islands ministers, half a dozen members of the Jersey Youth Parliament were able to attend the 2024 edition. This first experience, which has sparked real enthusiasm, encourages a renewed participation of Jersey for whom the remembrance duty is equally important.

## Le Forum mondial Normandie pour la Paix, grand rendez-vous des Faiseurs de paix

*Figure de proue de l'initiative, le Forum mondial Normandie pour la paix est un événement gratuit et ouvert à tous. Chaque année et durant deux jours, plus d'une centaine d'intervenants du monde entier se réunissent à Caen pour échanger et débattre autour des défis majeurs que notre monde doit relever dans un contexte international particulièrement complexe : conflits armés, course aux armements, changement climatique, crise migratoire, emballement technologique etc... La violence n'est pas nouvelle, mais elle prend des formes qui le sont.*

*Le Forum mondial Normandie pour la Paix accueille lors de ces discussions un public toujours plus nombreux, dont près de 3 000 jeunes en 2024. Diplomates, chercheurs, ONGs, journalistes et témoins, y apportent leurs expertises et des clés de compréhension à ces enjeux contemporains tout en laissant une place importante aux échanges avec le public. Autour du Village pour la Paix, expositions, projections et rencontres avec des associations éclairent sur la pluralité des formes d'engagement pour la paix.*



*Cet événement phare en Normandie a vocation à s'ouvrir aux Jersiais plus largement. Ainsi, à la suite de la participation à plusieurs éditions de ministres des îles anglo-normandes, une demi-douzaine des membres du Parlement des Jeunes de Jersey ont pu assister à l'édition 2024. Cette première expérience, qui a suscité un réel enthousiasme, encourage une participation renouvelée de Jersey pour qui le devoir mémoriel est tout aussi important.*